## 《上一篇/Previous Article|本期目录/Table of Contents|下一篇/Next Article»

[1]罗文英,吴显劲,彭亮,等.肠道病毒71型诱导人脑微血管内皮细胞的凋亡[J].第三军医大学学报,2014,36(13):1359-1364.

Luo Wenying, Wu Xianjing, Peng Liang, et al. Enterovirus 71 induces apoptosis in human brain microvascular endothelial cells[J]. J Third Mil Med Univ, 2014, 36(13):1359-1364.

点击复制

## 肠道病毒71型诱导人脑微血管内皮细胞的凋亡。

《第三军医大学学报》[ISSN:1000-5404/CN:51-1095/R] 卷: 36 期数: 2014年第13期 页码: 1359-1364 栏目: 论著 出版日期: 2014-07-15

Title: Enterovirus 71 induces apoptosis in human brain microvascular

endothelial cells

作者: 罗文英; 吴显劲; 彭亮; 何肖龙; 张立科; 张文炳; 曹虹

广东医学院附属医院检验科;南方医科大学公共卫生与热带医学学院微生物学系;广

州医科大学第二附属医院检验科

Author(s): Luo Wenying; Wu Xianjing; Peng Liang; He Xiaolong; Zhang Like; Zhang

Wenbing; Cao Hong

Department of Clinical Laboratory, Affiliated Hospital of Guangdong Medical college, Zhanjiang, Guangdong Province, 524001; Department of Microbiology, School of Public Health and Tropical Medicine, Southern Medical University, Guangzhou, Guangdong Province, 510515; Department of Clinical Laboratory, Second Affiliated Hospital of Guangzhou Medical University, Guangzhou,

Guangdong Province, 510260, China

关键词: 肠道病毒71型; 人脑微血管内皮细胞; 凋亡; DJ-1; 细胞因子

Keywords: enterovirus 71; human brain microvascular endothelial cells; apoptosis; DJ-

1; cytokines

分类号: R322.124; R329.25; R373.25

文献标志码: A

摘要: 目的 探讨肠道病毒71型(enterovirus 71, EV71)诱导人脑微血管内皮细胞(human

brain microvascular endothelial cells,HBMECs)的凋亡及其相关机制。 方法 流式细胞仪检测EV71能否诱导HBMECs的凋亡;免疫荧光方法观察EV71诱导HBMECs线粒体膜电位的改变情况;免疫印迹检测DJ-1蛋白在EV71感染HBMECs不同时间点的表达;酶联免疫方法检测EV71感染HBMECs不同时间点TNF-α、IL-10、IL-4的分泌情况。 结果 EV71感染HBMECs不同时间点的HBMECs的早期凋亡数与晚期凋亡、坏死细胞数具有显著差异(P<0.01);随着感染时间延长,HBMECs早期凋亡数与晚期凋亡、坏死细胞数均有所增加,但以晚期凋亡、坏死细胞数增加更明显(P<0.01)。与对照组相比,EV71感染HBMECs 8 h线粒体膜电位明显降低(P<0.01);EV71感染HBMECs 16、24 h,DJ-1表达增强(P<0.05)。EV71感染HBMECs不同时间点TNF-α、IL-10、IL-4的浓度具有明显差异(P<0.01)。 结论 EV71能诱导HBMECs的凋亡以及改变线粒体膜通透性,EV71还能诱导HBMECs中DJ-1的表达改变和TNF-α、IL-10、IL-4的分泌改变。

导航/NAVIGATE

本期目录/Table of Contents

下一篇/Next Article

上一篇/Previous Article

工具/TOOLS

引用本文的文章/References

下载 PDF/Download PDF(1300KB)

立即打印本文/Print Now

查看/发表评论/Comments

导出

统计/STATISTICS

摘要浏览/Viewed

全文下载/Downloads

评论/Comments 119

213

Δ.

评论/COMMENT

登陆留言 点击查看



更新日期/Last Update: 2014-07-02

To investigate whether enterovirus 71 (EV71) induces the Objective apoptosis in human brain microvascular endothelial cells (HBMECs) and the possible underlying mechanism. Methods The apoptosis of HBMECs was detected by flow cytometry after EV71 infection. The mitochondrial membrane potential of the infected HBMECs was detected by immunofluorescence staining. The expression of DJ-1 in the infected HBMECs was observed by Western blot analysis. Concentration of TNF-α, IL-4 and IL-10 in the supernatant of HBMECs was detected by ELISA. Results EV71 induced apoptosis in HBMECs in a timedependent fashion (P<0.01). With the elapse of infection time, the numbers of terminal apoptosis cells and necrotic cells were increased significantly, compared with the cells at the early apoptosis (P<0.01). EV71 infected HBMECs resulted in significant decreased in the mitochondrial membrane potential in 8 h after infection than the control (P<0.01). Higher expression of DJ-1 protein was observed in 16 and 24 h after EV71 infection when compared with the control (P<0.05). Significant differences were found in the supernatant concentrations of TNF-α, IL-4, and IL-10 in EV71 infected HBMECs for different time periods (P<0.01). EV71 induces the apoptosis and loss of Δψm of Conclusion

HBMECs, and the expression of DJ-1 and the releases of TNF-α, IL-4, and IL-10 in

## 参考文献/References:

HBMECs.

Abstract:

罗文英, 吴显劲, 彭亮, 等. 肠道病毒71型诱导人脑微血管内皮细胞的凋亡[J].第三军医大学学报,2014,36(13):1359-1364. 相似文献/References:

[1]江月,丛浩龙,王健,等. 串联亲和纯化技术筛选肠病毒71型3D聚合酶的相互作用蛋白[J].第三军医大学学报,2012,34(06):526. Jiang Yue, Cong Haolong, Wang Jian, et al. Screening of host proteins interacting with enterovirus 71 3D RNA polymerase by tandem affinity purification[J]. J Third Mil Med Univ,2012,34(13):526.